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З А П И С Н И К 
4. сједнице Комисије за спољну трговину и царине 

Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 
одржане 11. априла 2007. године 

  
             Сједница је почела у 13.00 часова 

 
Сједници је предсједавала Сњежана Рајилић, предсједавајућа Комисије. 
Сједници су присуствовали: Јерко Иванковић Лијановић, Мехмед 

Суљкановић, Екрем Ајановић, Јозо Крижановић, Славко Јовичић, Шемсудин 
Мехмедовић и Јован Хаџи Митровић чланови Комисије, те Милорад Живковић и 
Сефер Халиловић, посланици у Представничком дому. 

 Сједници није присуствовао Един Мушић, члан Комисије. 
Осим чланова Комисије, сједници су присуствовали: Драгиша Мекић, 

Сабрија Шерифовић и Хајрудин Подбичанин, помоћници министра у Министарству 
спољне трговине и економских односа; Нада Шупић, шеф Одсјека за правне 
послове, и Расим Шећеровић, стручни савјетник у Министарству спољне трговине 
и економских односа. У име УИОБиХ присуствовали су: Милан Кајмаковић , 
стручни савјетник за царинску тарифу, и Санез Јакуповић, стручни сарадник за 
царинску тарифу; Здравко Маринковић замјеник генералног секратара у 
Спољнотрговинској комори БиХ, и Емира Чешљар, секретар Комисије.  

 
  За сједницу Комисије предложен је  и  једногласно усвојен сљедећи 

 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

 
1. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о царинској 

тарифи БиХ, предлагач посланик Милорад Живковићради подношења 
мишљења, у складу  са чланом 104. Пословника Представничког дома, 

2. Разматрање Предлога закона о измјени Закона о конкуренцији, ради 
подношења мишљења у складу  са чланом 104. Пословника 
Представничког дома, предлагач: посланик Милорад Живковић, 

3. Текућа питања. 
       Реализација интенција Округлог стола о теми “Анализа законске 
регулативе у функцији заштите домаће производње“: 

        а) разматрање приједлога измјена Закона о царинској тарифи БиХ и Закона о 
акцизама БиХ, 
        б) разматрање Предлога закона о дувану, упућен од д.д. „Босанац“ из Орашја. 



 
 
Ад-1  
      Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о 
царинској тарифи БиХ, ради подношења мишљења у складу  са чланом 
104. Пословника Представничког дома, предлагач: посланик Милорад 
Живковић 
 

          Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи БиХ 
22.02.2007., упутио је посланик Милорад Живковић и предложио да се Закон 
разматра по скраћеном поступку на основу  члана 126. Пословника.  
          На 5. сједници Представничког дома, одржаној 15.03.2007., предлагач је 
повукао Захтјев за разматрање Закона по скраћеном поступку.  
Колегијум Представничког дома  је  на основу члана 101. став (2) Пословника, 30. 
марта 2007., одредио је да Комисија за спољну трговину и царине као надлежна 
разматра Закон. 
         Предлог закона разматран је и на 3. сједници Комисије, одржаној 28. марта 
2007., када је предлагач Закона прихватио предлоге учесника у расправи   да се 
до 12. априла 2007. одгоди изјашњење Комисије о принципима Закона, јер  је у 
процедури код Савјета министара БиХ. 

         Уводне напомене о тексту Закона дао је предлагач Милорад Живковић. 
Имајући у виду да је у току процедура у Савјету министара БиХ  и УИО БиХ , ради 
добивања мишљења за измјену царинске стопе  са 10% на 5% за производе из 
Главе 18. царинске тарифе –Какао и производи од какаа, предложио је да се поново 
одгоди гласање о принципима предложеног закона. 

 
        Хајрудин Подбичанин, помоћник у Министрству спољне трговине и економских 
односа (МВТЕО БиХ) појаснио је процедуре које треба испоштовати за измјену 
царине и царинске тарифе  које су регулиране законским одредбама. Према 
одредбама  члана 9. Закона о министарствима и другим органима управе Босне и 
Херцеговине МСТЕО, надлежно  је за спољнотрговинску политику и царинско-
тарифну политику БиХ , а УИОБиХ,  као самостална управна организација  
надлежна је за спровођење законских прописа  о индиректном опорезивању.  
 
     Милан Кајмаковић, из УИОБиХ, истакао је да је за измјену царинских стопа 
потребно сачинити анализу ефеката примјене  и у конкретној измјени закона 
утврдити  какви су развојни пројекти;сачинити преглед домаћих произвођача и 
какви су њихови капацитети,  те развојне перспективе  укључујући и оне за које су 
инвестиције у току. Указао је на то да би се смањењем ове царинске стопе буџет 
БиХ  у односу на прошлу годину смањио за 20 милиона КМ. 
 
       Здравко Маринковић, из СТК БиХ,  рекао је да се измјена царинске стопе може 
посматрати  и са фискалног аспекта, указавши такође  на умањење прихода у 
буџет БиХ смањењем царинске стопе. 
 
       У расправи су учествовали: Шемсудин Мехмедовић; Јерко Иванковић 
Лијановић, Јозо Крижановић, Славко Јовичић, Хаџи Јован Митровић, Екрем 
Ајановић, Мехмед Суљкановић и Милорад Живковић. 
Учесници расправе указали су  на сљедеће: 
    - потребно је  испоштовати законске процедуре измјена индиректних пореза; 
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    - УИО треба да размотри финансијске ефекте и анализе приликом смањења  
царинских стопа; 
предлоге закона и њихова образложења  требауредити у складу с одредбама које 
прописује Пословник и Јединствена правила за  за израду правних прописа у 
институцијама БиХ ; 
    - треба утврдити шта се добива а што губи смањењем царинске стопе, не у 
односу на приходе који се остварују у буџету БиХ него у погледу смањења 
незапослености отварањем нових радних мјеста;  
    - да ли  се поспјешује или угрожава домаћа производња, треба урадити 
детељније алализе и убудуће имати шира образложења  о томе  да ли то доноси 
добит држави, а не појединцима. 

Предлагач закона истакао је да је циљ његових измјена и допуна заштита 
домаће производње;  да су нам саговорници Савјет министара  БиХ и УИОБиХ.  

На предлог предлагача Закона, а ради прибављањамишљења о 
предложеном тексту Закона од УИО БиХ  и Савјета министара БиХ, Комисија  је 
једногласно закључила да од Колегијума дома затражи додатни рок до 30 дана 
за поновно разматрање Закона.  

 
Ад-2 

Разматрање Предлога закона о измјени Закона о конкуренцији, ради 
подношења мишљења у складу  с чланом 104. Пословника 
Представничког дом предлагач: посланик Милорад Живковић, 
 

           Предлог закона о измјени Закона о конкуренцији у редовну парламентарну 
процедуру, 09. марта 2007.године, упутио је Милорад Живковић, посланик у 
Представничком дому.  
       Колегијум Представничког дома је на основу члана 101. став (2) Пословника, 
30. марта 2007. године, одредио је да Комисија за спољну трговину и царине, као 
надлежна разматра Закон.  
      Предлагач Закона упознат је с мишљењем Конкуренцијског савјета датог на 
измјену члана 41. став (1) Закона о конкуренцији („Службени гласник БиХ“, број 
48/05), достављеног Представничком дому и предсједавајућој Комисије. 
Конкуренцијски савјет дао је  мишљење позивајући се на одредбу члана 25. став 
(2) Закона о конкуренцији и образложио  детаљно све рокове у Закону у којима 
Конкуренцијски савјет доноси коначна рјешења након спроведеног поступка по 
конкретном захтјеву.  
          Нада Шупић из МСТЕО упознала је  присутне  да је у току сједница Савјета 
министара БиХ  и да је министарство дало подршку  принципима  предложеног 
Закона,  те да нема примједаба на приједлог измјена члана 41. став (1) Закона о 
конкуренцији.  
       Након расправе, разматрајући принципе Предлога закона, Комисија је 
једногласно  прихватила принципе предложеног закона. 

Ад-3 
Текућа питања 
       Реализација интенција Округлог стола о теми “Анализа законске 
регулативе у функцији заштите домаће производње“: 

a) разматрање предлога измјена Закона о царинској тарифи БиХ и 
Закона о акцизама БиХ 

Радни матријал за ову тачку дневног реда, припремио је Шемсудин 
Мехмедовић, те је на сједници  подијељен члановима Комисије. То је договорено 
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на 3. сједници Комисије, одржаној 28. марта 2007. године. У материјалу су 
садржане: измјене и допуне Закона о акцизама БиХ. Шемсудин Мехмедовић 
децидирано  је образложио предлоге измјена предложених закона. 

       У расправи су учествовали: Јерко Иванковић Лијановић, Јозо Крижановић, 
Сњежана Рајилић и Екрем Ајановић. 

    Предсједавајућа Комисије имала је  примједбу на  предложене измјене 
акциза на промет нафтних деривата као и на образложење Закона у којем нису 
наведени економски ефекати. Предложила је  да чланови Комисије доставе 
примједбе на  овај материјал ако их имају. 

   Здравко Маринковић  рекао је да би сваки акцизни производ требало 
дефинисрати посебним законом  и  да је сваки предлог за смањење дажбина на 
репроматеријал добродошао.  
         Хајрудин Подбичанин  указао је да је предлог измјене Закона о царинској 
политици БиХ  садржан у  Одлуци о проведбеним прописима Закона о царинској 
политици БиХ  („Службени гласник БиХ“, број 63а/04) . 
На молбу представника МСТЕО и СТКБиХ, договорено  је да ће наведени 
материјал бити достављен након што Комисија  утврди коначан текст предлога 
измјена и допуна  наведених закона.  

 
Комисија је, након расправе, усвојила сљедеће закључке:  
 

         1)  да се обрати Савјету министара БиХ  с иницијативом за израду закона из 
области високоакцизне робе (дуван,вино,алкохол),  те обавијести Комисију о 
роковима у којима би могао предложити  законе; 
 
         2) да између својих чланова формира интерресорну групу којој би се 
придружили представници Савјета министара БиХ, односно ресорног 
министарства у вези са захтјевом представника Удружења пољопривредних 
произвођача у БиХ  с циљем побољшања стања у пољопривреди.  

Теме разговора на састанцима биле би: доношење Закона о пољопривреди 
БиХ; активирање рада Агенција за заштиту квалитета хране,  за заштиту биља, 
Канцеларијеза ветеринарство и др.; оснивању агенције за издавање цертификата 
за квалитет хране приликом извоза-увоза; едукација пољопривредника о систему 
ПДВ-а; Правилник о квалитету млијека; подстицај пољопривредних произвођача 
субвенцијама и добивања под закуп пољопривредног земљишта. 

Комисија је у ову групу предложила: Јерка Иванковића Лијановић,за 
предсједавајућег, Славка Јовичића, Шемсудина Мехмедовића, Екрема Ајановића и 
Јозу Крижановића за чланове, а за замјеник: Сњежану Рајилић, Мехмеда 
Суљкановића и Хаџи Јована Митровића. 

Савјет министара БиХ  и МСВТЕО з треба замолити да у року 15 дана 
обавијесте Комисију о предлогу  представника у чланство (од 3 до 5) интерресорне 
групе;  
               
        3)  да се ургира  код Савјета министара  БиХ ради реализације Закључка 
усвојеног на 71. сједници Представничког дома, од 21. децембра 2005. године. 

 
         Закључак је актом  Дома, број: 01-50-1-54-71/05 од 26.12. 2005. године, 
достављен Савјету министара БиХ али и поред ургенције Колегијума дома до сада 
није реализован, а односи се на  примјену нулте стопе по Уговору о слободној 
трговини на одређене врсте робе; 
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     4) да се задужи секратер Комисије да у року од 15 дана сачини записник на 
основу транскрипта Округлог стола, одржаног 13. марта 2007., о теми: "Анализа 
законске регулативе у функцији заштите домаће производње“. 

 
б) разматрање Предлога закона о дувану, упућен од д.д. „Босанац“ из 
Орашја 
 

       Комисија је констатовала да је Предлог закона о дувану поднесен од 
неовлашћеног предлагача и да се не може  се разматрати.  
Емира Чешљјар, секретар Комисије упознала је присутне да је 31. маја 2005. 
године  Клуб СДП-а предложио Предлог закона о дувану, који је, на 64. сједници, 
Представнички дом одбио, усвојивши новни извјештај Уставноправне комисије, 
којим нису прихваћени принципи Закона.  
 

 
Сједница је завршена у 16.30 часова. 

 
 
 
 

Секретар Комисије                                                               Предсједавајућа  Комисије 
    Емира Чешљар                                                                        Сњежана Рајилић 
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